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Protokół nr 8/25 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu  

w dniu 16 kwietnia 2025 r. 

 

Posiedzenia odbyło się w Sali Sesyjnej nr 18, Starostwo Powiatowe w Wołowie 

Plac Piastowski 2 w godz. 13.00 – 15.06 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: 

 

Obecni: 

 

1. Agnieszka Łukaszewska – Przewodnicząca 

2. Rafał Borzyński 

3. Janusz Dziarski 

4. Paweł Gołąb 

5. Jarosław Iskra 

6. Jan Janas 

7. Artur Kulesz 

8. Paweł Pirek 

9. Bohdan Stawiski 

10. Józef Szumilas 

11. Rafał Zając 

 

Nieobecni: 

 

1. Marek Cukrowski 

2. Beata Gryga 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

1. Pan Paweł Szewczyk – Powiatowy Lekarz Weterynarii 

2. Pani Krystyna Fesz- Chlebowska – Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej 

w Wołowie 

3. Pan Robert Stępień – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie 

4. Pani Małgorzata Tkaczyk – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie 

 

W związku z chwilowym brakiem sprzętu elektronicznego Członek Zarządu R. Borzyński potwierdził 

kworum po wywołaniu przez Przewodniczącą.  

 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury 

i Sportu. Stwierdziła, iż w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, kworum spełnione. Przedstawiła 

proponowany porządek posiedzenia. 

 
Porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na terenie powiatu wołowskiego. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu wołowskiego. 

6. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie. 
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7. Zapoznanie się z realizacją programu rozwoju pieczy zastępczej. Zaopiniowanie sprawozdania 

z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie (omówienie pozyskanych 

środków finansowych z PFRON). 

8. Analiza wniosków o przyznanie stypendiów dla uczniów ze szczególnym osiągnięciami. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca zwróciła się z zapytaniem o uwagi do proponowanego porządku posiedzenia. 

r. A. Kulesz zwrócił się z prośbą o rozszerzenie porządku posiedzenia o złożony przez Komisje Skarg, 

Wniosków i Petycji wniosek dot. utworzenia instytucji koronera powiatowego. Zwrócił się do 

Członków Komisji z prośbą o pozytywne rozpatrzenie prośby.  

Członek Zarządu R. Borzyński zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej Komisji o ponowne 

sprawdzenie kworum ze względu na posiadanie sprzętu elektronicznego umożliwiającego korzystanie 

z eSesji.  

Przewodnicząca zarządziła ponowne sprawdzenie kworum. Stwierdziła, iż w posiedzeniu uczestniczy 

11 radnych.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania nad przyjęciem wniosku r. A. Kuleszy o rozszerzenie 

porządku. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli wniosek r. A. Kuleszy o rozszerzenie porządku.  

Porządek posiedzenia po zmianach prezentuje się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na terenie powiatu wołowskiego. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu wołowskiego. 

6. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie. 

7. Zapoznanie się z realizacją programu rozwoju pieczy zastępczej. Zaopiniowanie sprawozdania 

z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie (omówienie pozyskanych 

środków finansowych z PFRON). 

8. Analiza wniosków o przyznanie stypendiów dla uczniów ze szczególnym osiągnięciami. 

9. Rozszerzenie [Wniosek r. A. Kuleszy dotyczący utworzenia instytucji koronera powiatowego] 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec powyższego przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku posiedzenia. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Przewodnicząca poinformowała, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Zwróciła się z 

zapytaniem o uwagi do protokołu z ostatniego posiedzenia. 

r. J. Szumilas zgłosił poprawkę do protokołu na stronie 3 w punkcie 5, w wierszu 5. Zaznaczył, iż w 

imieniu mieszkańców Bukowic zwrócił się z prośbą a nie z podziękowaniami w kontekście 

skutecznych działań policji. Kolejna uwaga dotyczyła źle sformułowanego zdania na stronie 17 

odnośnie zaproszenia Pana J. Pałysa na X Sesję Rady Powiatu Wołowskiego, które skutkowałoby 

wprowadzeniem elementów obiektywizmu względem rozmów n/t aktualnej sytuacji PCM w Wołowie. 
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Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu wraz z uwagami r. J. 

Szumilasa. 

Komisja 11 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” przyjęła protokół z ostatniego posiedzenia wraz z uwagami r. J. Szumilasa. 

Ad 4. Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na terenie powiatu wołowskiego. 

Przewodnicząca poinformowała, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Zwróciła się do 

radnych o zadawanie pytań. Następnie udzieliła głosu Panu P. Szewczykowi – Powiatowemu 

Lekarzowi Weterynarii celem przekazania informacji o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na 

terenie powiatu wołowskiego. 

Pan P. Szewczyk – Powiatowy Lekarz Weterynarii przedstawił informacje o stanie bezpieczeństwa 

weterynaryjnego na terenie powiatu wołowskiego.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 5. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu wołowskiego. 

Przewodnicząca poinformowała, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Następnie udzieliła 

głosu Pani K. Fesz- Chlebowskiej – Dyrektorowi Powiatowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej w 

Wołowie celem przekazania informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu 

wołowskiego.  

Pani K. Fesz- Chlebowska – Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej w Wołowie 

przedstawiła informacje o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu wołowskiego. 

r. A. Kulesz zapytał czy istnieją możliwości względem rozpowszechnienia informacji n/t badań na 

HPV. 

Pani K. Fesz- Chlebowska odpowiedziała, iż inspekcja sanitarna może pomóc w organizacji, 

wspieraniu badań oraz podkreślaniu dlaczego są tak ważne. Nadmieniła, iż wsparcie organizacyjne 

finansowe możliwe jest wyłącznie z podmiotami leczniczymi.  

r. A. Kulesz zaznaczył, iż praca jednego lekarza w kontekście rozpowszechniania informacji n/t badań 

na HPV jest niewystarczająca. 

Pani K. Fesz- Chlebowska poinformowała o akcjach informacyjnych w szkołach w dn. 1 września w 

roku ubiegłym, mających na celu poszerzenie wiedzy n/t szczepień na HPV wśród uczniów. W 

związku z wyznaczonym terminem na zaplanowane akcje informacyjne w szkołach, będący 

jednocześnie terminem rozpoczęcia roku szkolnego wszystkie działania związane z ww. akcjami 

zostały powierzone inspekcji sanitarnej. W oparciu o swoje doświadczenia nadmieniła, iż należałoby 

zacząć rozmawiać z młodzieżą, która jest odpowiedzialna za siebie. Zaznaczyła, że wszelakie 

problemy dot. rezygnacji ze szczepień wynikają z wiedzy zaczerpniętej wyłącznie z Internetu. 

Poinformowała o spotkaniach z rodzicami celem poszerzenia wiedzy w temacie szczepień, które 

małymi krokami przynoszą oczekiwane rezultaty. Zainteresowanie tematem szczepień na HPV jest 

znikome a liczba osób, zgłaszających się na badania jest bardzo mała. W żadnej szkole na terenie 

powiatu wołowskiego nie były zorganizowane ww. szczepienia, ewentualnie w przychodniach. 

Podkreśliła iż problemy dot. szczepień są problemami trudnymi do przeskoczenia. Występują także 

przypadki, gdzie rodzice rezygnują z podstawowych szczepień dla swoich dzieci. Poinformowała o 

dniach otwartych w inspekcji sanitarnej, podczas których został poruszony temat szczepień na HPV. 

Wyraziła głębokie nadzieję, iż poruszenie ww. tematu przyniosą oczekiwane rezultaty.  
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r. A. Kulesz poinformował o nawiązanych kontaktach z firmą Hoffmann-La Roche, która 

dostarczyłaby oraz sfinansowałyby pakiety do samobadań w kierunku HPV. Do zadań lokalnej władzy 

należałyby wyłącznie elementy edukacyjne, informacyjne oraz organizacyjne. Wobec tego zapytał czy 

Powiat Wołowski jest w stanie podjąć jakiekolwiek działania w ww. kierunku.  

Pani K. Fesz- Chlebowska nadmieniła, iż należałoby przede wszystkim aktywizować środowisko 

medyczne. Zaznaczyła, iż zarówno Powiatowa Inspekcja Sanitarno- Epidemiologiczna w Wołowie, 

jak i inny punkt medyczny mogłyby zając się wydawaniem pakietów do samobadań na HPV. Uważa, 

iż przekazywaniem informacji w temacie szczepień na HPV powinna zająć się osoba doświadczona, 

będąca autorytetem.  

r. A. Kulesz zapytał Pani K. Fesz- Chlebowskiej czy dostrzega zasadność m.in. w działaniach 

mających na celu stworzenie programów profilaktycznych dla pacjentów bądź pacjentek w momencie 

powstania inicjatywy ze strony samorządowców. 

Pani K. Fesz- Chlebowska potwierdziła, iż zawsze dostrzega zasadność ww. działań, nawet jeśli liczba 

osób, poddających się badaniu będzie niewielka. Odnosząc się do kwestii rezygnacji ze szczepień 

dzieci poinformowała, iż rodzice wg. prawa muszą ponieść odpowiedzialność za swoje decyzje.  

r. J. Szumilas odnosząc się do dwóch planowanych inwestycji na terenie parku przemysłowego w 

Bukowicach zapytał czy instytucja Pani K. Fesz- Chlebowskiej będzie opiniowała dokumenty 

względem ww. inwestycji. Nadmienił, iż mieszkańcy Bukowic oraz Godzięcina zmobilizowali się do 

przeciwstawienia się powyższym inwestycjom. Zapytał czy Pani K. Fesz- Chlebowska podziela 

obawy mieszkańców względem powstania ww. inwestycji oraz funkcjonowania fabryki SungEel w 

bukowickiej strefie przemysłowej.  

W tym miejscu Członek Zarządu B. Stawiski opuścił posiedzenie. 

Pani K. Fesz- Chlebowska potwierdziła, iż PSSE w Wołowie zajmuje się opiniowaniem tego typu 

inwestycji, która nie posiada żadnej mocy prawnej. Pełni jedynie funkcję pomocy przy wydawaniu 

ostatecznej decyzji. Problemy pojawiają się dopiero w momencie nadzoru nad tego typu inwestycjami. 

Natomiast na etapie dokumentacji nie ma możliwości przewidzenia czy ww. inwestycje będą złe.  

r. P. Pirek odnosząc się do tematu szczepień nadmienił, iż w okresie refundowania szczepień na HPV 

przez gminy zostały przeprowadzone szerokie akcje informacyjne w szkołach. Firma, która w tamtym 

okresie wygrywała przetarg na dostawę szczepionek, zajmowała się także promocją ww. szczepień. 

Odbywały się spotkania w szkołach z ginekologami oraz pielęgniarkami, zaproszonymi na godziny 

wychowawcze. W związku z tym powrót do ww. spotkań w szkołach jest dobrym pomysłem ze 

względu na występujące tam grupy docelowe. Nadmienił, iż pozostawianie ulotek w temacie 

szczepień na HPV w sklepach mija się z celem. Zwrócił się z pytaniem do Pani K. Fesz- Chlebowskiej 

o liczbę osób pracujących w sanepidzie oraz posiadających uprawnienia przeprowadzania kontroli. 

Pani K. Fesz- Chlebowska odpowiedziała, iż w chwili obecnej w sanepidzie pracuje 29 osób. 

Nadmieniła, iż każda osoba, pracująca w sanepidzie posiada swoje stanowisko pracy wraz z 

przypisanymi dwoma dodatkowymi funkcjami. Liczba osób, pracujących w terenie wynosi 17. 

Pozostałe osoby to administracja oraz pracownicy oddziału laboratoryjnego. Wspomniała, iż w chwili 

obecnej sanepid zajmuje się badaniem wody dla 4 powiatów. Podkreśliła, iż woda w powiecie 

wołowskim jest jak najbardziej zdatna do picia bezpośrednio z kranu, do czego sama zachęca 

mieszkańców.  

r. J. Szumilas odnosząc się do słów r. P. Pirka potwierdził, iż ww. akcje informacyjne w szkołach 

zostały profesjonalnie przeprowadzone. Obecność lekarzy na spotkaniach z rodzicami w gimnazjum 
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rozwiewała wiele wątpliwości. Wyszczepialność w populacji gimnazjalnych uczennic w tamtym 

okresie sięgała blisko 100%. W niektórych przypadkach względy zdrowotne decydowały o 

odstąpieniu od szczepienia. Nawiązując do tematu planowanych inwestycji w bukowickiej strefie 

przemysłowej nadmienił, iż mieszkańcy zwracają uwagę na to, że nie wzięto pod uwagę lokalnych 

inwestycji, które prowadzą swoją działalność obok planowanych inwestycji.  

Pani K. Fesz- Chlebowska odparła, iż ww. uwagi względem planowanych inwestycji w bukowickiej 

strefie przemysłowej zostały zgłoszone w dokumentacji do inwestora. W związku z czym raport oraz 

pozostałe dokumenty wymagają poprawy.  

r. J. Szumilas podziękował za przedstawione stanowisko w sprawie.  

r. A. Kulesz zaznaczył, iż inicjatywa ze strony gmin w kontekście refundowania oraz promowania 

szczepień na HPV została bardzo dobrze odebrana przez mieszkańców. W związku z tym należałoby 

zastanowić się nad podjęciem ww. inicjatywny. 

Pani K. Fesz- Chlebowska odparła, iż niezbędna jest obecność lekarzy i pielęgniarek na zebraniach z 

rodzicami i młodzieżą.  

r. J. Dziarski zwrócił się z prośbą o wskazanie wiarygodnych źródeł informacji w temacie HPV. 

Pani K. Fesz- Chlebowska odpowiedziała, iż wiarygodnym źródłem informacji w temacie HPV są 

przede wszystkim lekarze, kliniki oraz osoby monitorujące ludzi po szczepieniach.  

r. A. Kulesz poinformował o posiadaniu dowodów w temacie HPV w postaci dokumentacji 

medycznej.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 6. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie. 

Przewodnicząca poinformowała, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Następnie udzieliła 

głosu Panu R. Stępniowi – Dyrektorowi Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie celem omówienia 

sprawozdania z działalności PUP w Wołowie. 

Pan R. Stępień zabrał głos i przedstawił sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w 

Wołowie.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 7. Zapoznanie się z realizacją programu rozwoju pieczy zastępczej. Zaopiniowanie 

sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie (omówienie 

pozyskanych środków finansowych z PFRON). 

Przewodnicząca poinformowała, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną. Następnie udzieliła 

głosu Pani M. Tkaczyk celem omówienia realizacji programu rozwoju pieczy zastępczej oraz 

sprawozdania z działalności PCPR w Wołowie. 

Pani M. Tkaczyk zabrała głos i przedstawiła sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Wołowie. Poinformowała o przystąpieniu i realizacji programu „Sprawny 

Uczeń”, przygotowaniach do złożenia wniosku o środki unijne projektu, złożonym wniosku do 

fundacji o wsparcie finansowe na kampanie społeczną, wspierającą rodziny zastępcze oraz 

przygotowaniach do pikniku w ramach Dnia Rodzicielstwa Zastępczego. Powyższe informacje nie 

zostały zawarte w przedmiotowym sprawozdaniu. Odnosząc się do pozyskanych środków 
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finansowych z PFRON-u nadmieniła, iż wszystkie powiaty otrzymały mniejszą wysokość ww. 

środków w porównaniu do roku ubiegłego.  

Przewodnicząca Komisji nawiązując do środków finansowych z PFRON-u oraz rozporządzenia 

algorytmu ich przyznawania, poruszanej w trakcie Sesji Rady Powiatu Wołowskiego poinformowała, 

iż z tabeli przyznanych środków finansowych, na stronie PFRON-u wynika, że Powiat Wołowski 

zajmuje ostatnie miejsce na tle pozostałych powiatów województwa dolnośląskiego. Główną role w 

algorytmie odgrywa liczba osób niepełnosprawnych w powiecie oraz WTZ. Tabela zawiera również 

zapis o liczbie osób niepełnosprawnych, gdzie Powiat Wołowski zajmuje ostatnie miejsce. W związku 

z powyższym pojawiają się pytania dlaczego powiaty o przybliżonej wielkości oraz liczbie osób 

niepełnosprawnych otrzymały znacznie większą wysokość środków finansowych z PFRON-u.  

Pani M. Tkaczyk podkreśliła, iż ww. rozporządzenie dotyczy liczby osób niepełnosprawnych 

bezrobotnych, poszukujących pracy.  

Przewodnicząca Komisji zapytała czy wydawaniem orzeczeń o niepełnosprawności zajmuje się P. M. 

Tkaczyk oraz z czego wynika tak mała ich liczba.  

Pani M. Tkaczyk potwierdziła, iż zajmuje się wydawaniem ww. orzeczeń a ich liczba wynika 

najprawdopodobniej z tego, że znaczna większość społeczeństwa powiecie wołowskim jest zdrowa.  

Członek Zarządu R. Borzyński kontynuując pytanie Przewodniczącej Komisji zapytał czy ilość 

wydawanych orzeczeń wg. Pani M. Tkaczyk wynika z posiadania zdrowego społeczeństwa, jego 

niedoinformowania w zakresie wydawania tego typu decyzji czy niewydawania ich z jakiegoś 

powodu.  

Pani M. Tkaczyk poinformowała, iż liczba złożonych wniosków o wydanie orzeczenia o 

niepełnosprawności jest równa liczbie wydanych tego typu decyzji.  

Członek Zarządu R. Borzyński odparł, iż należałoby zastanowić się nad promowaniem informacji 

wśród mieszkańców n/t ww. orzeczeń w celu pozyskania zwiększonej ilości środków finansowych z 

PFRON-u.  

Pani M. Tkaczyk podkreśliła dużą wysokość kosztów na wydanie tego typu orzeczeń.  

Członek Zarządu zaznaczył widoczną dysproporcję pomiędzy powiatem wołowskim a podobnymi 

powiatami. Uważa, iż udział procentowy względem ilości osób niepełnosprawnych w powiatach, 

zawierających 50-60 tys. ludności powinien być zbliżony. 

Pani M. Tkaczyk poinformowała o próbach poszukiwania osób niepełnosprawnych oraz ich 

zachęcania osób do zarejestrowania w urzędach pracy jako bezrobotne, mających miejsce w 

przeszłości. 

Członek Zarządu R. Borzyński zapytał na czym polegają WTZ. 

Pani M. Tkaczyk odparła, iż są to placówki wykonujące rehabilitację społeczną i zawodową dla osób 

niepełnosprawnych. Dodała, iż z PFRON-u otrzymywana jest część środków na ich utrzymanie, 

natomiast pozostała część otrzymywana jest z środków własnych powiatu.  

Członek Zarządu R. Borzyński zapytał czy gdyby WTZ funkcjonowały na terenie powiatu 

wołowskiego to odbywałoby się to w ramach jednostki PCPR w Wołowie.  

Pani M. Tkaczyk odparła, iż za realizację WTZ odpowiadają stowarzyszenia.  
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Przewodnicząca Komisji odparła, iż należałoby zastanowić się nad realizacją WTZ w celu pozyskania 

większej ilości środków z PFRON- u.  

Członek Zarządu R. Borzyński zapytał Panią M. Tkaczyk o propozycje działań, które pozwoliłyby na 

pozyskanie większej ilości środków z PFRON-u oraz w jaki sposób ewentualnie powiat powinien 

działać w zakresie WTZ.  Odnosząc się do poprzedniej Sesji Rady Powiatu Wołowskiego wspomniał 

o rozmowach n/t niewystarczającej ilości środków na realizację poszczególnych zadań, na które 

zostaną przeznaczone środki z PFRON-u. W związku z tym należałoby zacząć zastanawiać się nad 

działaniami, które pozwolą na pozyskanie zwiększonej ilości środków z PFRON-u.  

Pani M. Tkaczyk odparła, iż zwróci się do odpowiedniego organu celem pozyskania szczegółowych 

informacji n/t utworzenia WTZ, gdy powiat wyrazi wolę utworzenia ww. placówki.  

W tym miejscu Wiceprzewodniczący Rady J. Iskra opuścił posiedzenie. 

r. P. Pirek nadmienił, iż powiat wyrazi wolę utworzenia WTZ w momencie otrzymania propozycji ze 

strony PCPR-u dla mieszkańców, posiadających problemy z obszaru jego działania. Następnie odniósł 

się do przedmiotowego sprawozdania, gdzie widnieje zapis, iż liczba 52 dzieci przebywa w rodzinnej 

pieczy zastępczej. Wobec tego zapytał czy są to dzieci z rodzin, gdzie rodzice są niewydolni 

wychowawczo, posiadający ograniczone prawa rodzicielskie lub są ich całkowicie pozbawieni, bądź 

osierocone.  

Pani M. Tkaczyk odparła, iż wśród ww. 52 dzieci nie ma osób osieroconych. Natomiast są to dzieci z 

rodzin, gdzie rodzice posiadają ograniczone prawa rodzicielskie lub są ich całkowicie pozbawieni.  

r. P. Pirek dopytał czy aż tyle dzieci pochodzi z ww. rodzin. 

Pani M. Tkaczyk potwierdziła liczbę dzieci, pochodzących z ww. rodzin.  

r. P. Pirek zwrócił uwagę na koszty umieszczania dzieci w pieczy zastępczej.  

Pani M. Tkaczyk odparła, iż PCPR w Wołowie nie ma wpływu na umieszczanie wychowanków w 

pieczy zastępczej, gdyż taką decyzję wydaje sąd.  

Przewodnicząca Komisji podsumowując wcześniejsze dyskusje odparła, iż warto byłoby się przyjrzeć 

sprawie pozyskiwania środków z PFRON-u. Nadmieniła, iż oczekuję od Pani M. Tkaczyk propozycji, 

które pozwolą na pozyskanie większej ilości ww. środków.  

Pani M. Tkaczyk poinformowała, iż przygotuje propozycje, pozwalające na pozyskanie większej ilości 

ww. środków.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego.  

Ad 8. Analiza wniosków o przyznanie stypendiów dla uczniów ze szczególnym osiągnięciami. 

Przewodnicząca poinformowała, iż radni otrzymali materiały drogą elektroniczną.  

Przewodnicząca Komisji nadmieniła, iż z ww. otrzymanych materiałów wynika, że o stypendia 

ubiegało się 7 uczniów z czego 1 uczeń nie spełnił wymagania punktu 5 w regulaminie, zawartym w 

uchwale Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 26 sierpnia 2020 r. Punkt ten zawiera zapis, iż warunkiem 

otrzymania stypendium jest uzyskanie co najmniej oceny dobrej z zachowania. Uczeń, niespełniający 

ww. warunku uzyskał ocenę nieodpowiednią z zachowania. Następnie poinformowała, iż wszystkie 

złożone wnioski o przyznanie stypendiów są wnioskami wyłącznie o stypendium kategorii sportowej. 

Decyzję względem wysokości kwot na ww. stypendia podejmie Zarząd Powiatu Wołowskiego. 

Zwróciła się do radnych o zadawanie pytań.  
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Przewodnicząca zarządziła ponowne sprawdzenie kworum. Stwierdziła, iż w posiedzeniu uczestniczy 9 

radnych. Poinformowała, iż głosowanie dotyczyć będzie przyznania ww. stypendiów dla 6 uczniów, 

gdyż 1 uczeń nie został zakwalifikowany ze względu na nieodpowiednią ocenę z zachowania.  

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Komisja 9 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 

się” pozytywnie rozpatrzyła wnioski o przyznanie stypendiów dla 6 uczniów ze szczególnymi 

osiągnięciami.  

Ad 9. Rozszerzenie [Wniosek r. A. Kuleszy dotyczący utworzenia instytucji koronera 

powiatowego]. 

r. A. Kulesz omówił materiały, przesłane radnym drogą elektroniczną n/t utworzenia konstytucji 

koronera powiatowego, zawierające wniosek, notatkę prawną, projekt uchwały Rady Powiatu 

Wołowskiego, regulamin funkcjonowania ww. instytucji oraz jej kosztorys. Zaznaczył, iż 

nieposiadanie koronera powiatowego implikuje pewne problemy, które zostały zdiagnozowane 

podczas posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na podstawie których został sporządzony 

ww. wniosek. Nadmienił, iż Powiat Wołowski posiada kompetencje zarówno organizacyjne, jak i 

prawne do powołania funkcji koronera powiatowego a jego posiadanie pozwoli na całodobową 

dostępność, nawet w okresach świątecznych. Zaznaczył, iż zorganizowanie ww. instytucji jest realną 

odpowiedzią na potrzeby mieszkańców.  

Członek Zarządu R. Borzyński odparł, iż pochwala ww. inicjatywę. Nadmienił, iż w pierwszej 

kolejności należałoby przesłać zaprezentowane materiały Regionalnej Izbie Obrachunkowej we 

Wrocławiu celem rozwiania wątpliwości ze względu na występowanie sprzecznych stanowisk RIO na 

terenie kraju.  

Pan Starosta J. Janas nadmienił, iż wniosek złożony przez r. A. Kuleszę dot. utworzenia instytucji 

koronera powiatowego w pierwszej kolejności powinien zostać rozpatrzony na posiedzeniu Zarządu 

Powiatu Wołowskiego. Należałoby zastanowić się nad sposobem wprowadzenia funkcji koronera 

powiatowego. Zaznaczył, iż ww. zadanie powinno być współfinansowane także przez wszystkie 

gminy. Nadmienił o posiadaniu odpowiedniej spółki, która mogłaby zatrudnić koronera powiatowego. 

Wspomniał o rozmowach z Prezesem PCM w Wołowie w powyższej sprawie. Zwrócił się do r. A. 

Kuleszy z informacją, iż powyższy wniosek zostanie przedstawiony na posiedzeniu Zarządu Powiatu 

Wołowskiego. Nadmienił o wnioskowaniu do rządu celem zmienienia ustawy z roku 1961 r. w 

kontekście finansowania funkcji koronera powiatowego z budżetu województwa, ewentualnie służby 

zdrowia.  

r. A. Kulesz odparł, iż zależało mu na tym aby na poważnie zająć się powyższym problemem. 

Odnosząc się do dyskusji w temacie koronera powiatowego, mających miejsce w przeszłości odparł, iż 

zostało to zlekceważone i nie podjęto inicjatywy względem rozwiązania problemu.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 10. Sprawy różne. 

Przewodnicząca zwróciła się do Członków Komisji o zabranie głosu w sprawach różnych. 

Poinformowała, iż radni otrzymali drogą elektroniczną materiały n/t rekrutacji w roku szkolnym 

2024/2025. Dodała, iż została podpisana umowa z VULCAN-em w sprawie naborów elektronicznych, 

które rozpoczną się w dn. 19 maja 2025 r. 
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r. J. Szumilas odparł, iż Członkowie Komisji Zdrowia Polityki Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu 

powinni mieć wpływ na politykę oświatową w powiecie. W poprzednich latach Członkowie ww. 

komisji na bieżąco nadzorowali etapy planowania kierunków kształcenia w szkołach, których organem 

prowadzącym jest Powiat Wołowski.   

Przewodnicząca Komisji nadmieniła, iż Członkowie Komisji nie mogą wywierać wpływu na 

dyrektorów szkół w kontekście otwieranych kierunków kształcenia, których wybór zależy od m.in. od 

barometru zawodów.  

r. J. Dziarski odparł, iż Członkowie Komisji chcieliby mieć wpływ na planowane kierunki kształcenia 

w szkołach, których organem prowadzącym jest Powiat Wołowski. Komisja Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Edukacji, Kultury i Sportu jest jednym z organów Rady Powiatu Wołowskiego.  

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

Ad 11. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, 

Edukacji, Kultury i Sportu zamknęła posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokolant: 

Katarzyna Makarewicz 

……………………….. 
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